
25. neděle v mezidobí rok B (2024) 

 

 

1. čtení – Mdr 2,12a.17-20 

Odsuďme ho k hanebné smrti. 

Čtení z knihy Moudrosti. 

Bezbožníci řekli: „Číhejme na spravedlivého, podívejme se, zda jsou pravdivá 

jeho slova, zkusme, jak to s ním skončí. Je-li spravedlivý Božím synem, Bůh se 

ho ujme a vysvobodí ho z ruky protivníků. Zkoušejme ho soužením a trápením, 

abychom poznali jeho mírnost a přesvědčili se o jeho trpělivosti. Odsuďme ho k 

hanebné smrti, zda najde ochranu, jak říká.“ 

 

 

 

Mezizpěv – Žl 54,3-4.5.6+8 

Pán mě udržuje naživu. 

Bože, zachraň mě pro své jméno, 

svou mocí mi zjednej právo! 

Bože, slyš moji modlitbu, 

popřej sluchu slovům mých úst! 

Neboť povstali proti mně zpupní lidé, 

násilníci mi ukládali o život, 

na Boha nebrali ohled. 

Hle, Bůh mi pomáhá, 

Pán mě udržuje naživu. 

Budu s radostí přinášet oběti, 

chválit tvé jméno, Hospodine, že je dobré. 

 

 



2. čtení – Jak 3,16-4,3 

Ti, kdo usilují o pokoj, rozsévají v pokoji semeno, jehož plodem je spravedlnost. 

Čtení z listu svatého apoštola Jakuba. 

Milovaní! Kde vládne nevraživost a sobeckost, tam je zmatek a kdejaká špatnost. 

Moudrost shora je však především čistá, dále pokojná, shovívavá, poddajná, plná 

milosrdenství a dobrých skutků, ne obojetná ani pokrytecká. Ti, kdo usilují o 

pokoj, rozsévají v pokoji (semeno, jehož) plodem je spravedlnost. Z čeho 

(vznikají) války, z čeho boje mezi vámi? Jen z vašich žádostí, které bojují ve 

vašich údech. Žádáte, ale nemáte; zabíjíte a nenávidíte, a (přesto) nemůžete 

dosáhnout (ničeho); bojujete a válčíte, ale (nic) nemáte, protože neprosíte. 

Prosíte, a (nic) nedostáváte, protože prosíte špatně: chcete to potom rozplýtvat na 

své rozkoše. 

  

Zpěv před evangeliem – 2 Sol 2,14 

Aleluja. Bůh vás povolal kázáním evangelia, abyste dosáhli slávy našeho Pána 

Ježíše Krista. Aleluja. 

  

Evangelium – Mk 9,30-37 

Syn člověka bude vydán. Kdo chce být první, ať je služebníkem všech. 

Slova svatého evangelia podle Marka. 

Ježíš a jeho učedníci sestoupili z hory a procházeli Galilejí, ale on nechtěl, aby o 

tom někdo věděl. Poučoval totiž své učedníky a říkal jim: „Syn člověka bude 

vydán lidem do rukou a zabijí ho, ale za tři dni po své smrti vstane.“ Oni však té 

řeči nerozuměli, ale báli se ho zeptat. Potom přišli do Kafarnaa. Když byl v 

domě, zeptal se jich: „O čem jste cestou rozmlouvali?“ Oni mlčeli, protože 

cestou mezi sebou rozmlouvali o tom, kdo z nich je největší. (Ježíš) se posadil, 

zavolal si svých Dvanáct a řekl jim: „Kdo chce být první, ať je ze všech poslední 

a služebníkem všech.“ Pak vzal dítě, postavil ho před ně, objal ho a řekl jim: 

„Kdo přijme jedno z takových dětí kvůli mně, mne přijímá; a kdo mne přijme, 

nepřijímá mne, ale toho, který mě poslal.“ 

 

 



Homilie 

Kdo přijme jedno z těchto dětí v mém jménu, mě přijímá. (Mk 

9,37). 

 Drazí bratři a sestry! 

Zdá se, že máme s apoštoly mnoho společného. My máme rádi Ježíše, 

oni ho měli rádi též. My ho chceme následovat, oni ho následovali 

též. My se mu chceme líbit, o to samé se snažili i oni. A stejně tak 

jako apoštolové i my jsme omezeni lidskou slabostí. V dnešním 

evangeliu se Ježíš pokouší apoštoly něco naučit, ale oni ve 

skutečnosti neposlouchali. Debatovali – hádali se – o to, kdo z nich je 

větší. Není to projevem sobectví, které nás vzdaluje od Pána a jeho 

lidu? Neměli bychom na apoštoly hledět z vysoka. I my jsme, 

podobně jako oni, náchylní vyvyšovat se nad lidi kolem sebe. I my si 

zvykneme, podobně jako oni, myslet, že naše potřeby a tužby jsou 

mnohem důležitější než potřeby a touhy druhých. Jinými slovy, i 

apoštolové si potřebovali formovat a čistit srdce stejně jako my! 

Když se Ježíš zeptal apoštolů, o čem mluvili, mlčeli. Věděli, že Ježíš 

nemá rád nesmyslné hádky, a tak se zdráhali přiznat. Zeptejme se 

sami sebe: „Kolikrát jsem se nechal vtáhnout do nesmyslné hádky? 

Kolikrát jsem se snažil dokázat, že mám pravdu, i když jsem po celou 

dobu věděl, že jde o banalitu?“ apoštolové nakonec překonali toto 

sobecké smýšlení. Uvědomili si, že jsou Božími dětmi a že je jim 

svěřeno Boží dílo. Pochopili, že nejvíc záleží na tom, aby ukázali 

lidem, jak milovat Boha a jak se milovat navzájem. Tak, jako Ježíš 

pracoval s apoštoly, chce pracovat i s námi. Chce nám ukázat vyšší 

kvalitu života. Chce nám ukázat, jak šlechetné a potěšující je sloužit 

v první řadě druhým, až potom sobě. Chce nás naučit, jak se vyhnout 

osidlům nesmyslných hádek a jak změnit téma rozhovoru, abychom 

v něm podpořili raději ctnosti a lásku a ne závist a žárlivost.  

Prosme dnes, abychom byli jako děti a přijímali Ježíše ve svých 

bližních. Amen. 


